
P R O T O K Ó Ł 
z obrad X Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 29 listopada 2007 r. 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni 
- Sołtysi 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy 
- pracownicy obsługujący sesję 
 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski dokonał otwarcia X Sesji 
Rady Gminy, witając wszystkich obecnych, po czym przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 

2. Projekt uchwały w sprawie „ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: funkcyjnego, motywacyjnego, mieszkaniowego, nagród, 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały w sprawie przeznaczenia 
środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej i określenie rodzajów świadczeń 
przyznanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich 
przeznaczania”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie „ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin dydaktycznych dla dyrektorów szkół i pedagoga 
gminnego”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

5. Projekt uchwały w sprawie: przystąpienia Gminy Radziejów do 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Razem dla Powiatu 
Radziejowskiego”: 
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a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

6. Projekt uchwały w sprawie „powiadomienia Skarbnika Gminy Pani Ireny 
Szynkowskiej o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego”: 

a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 

 
7. Projekt uchwały w sprawie: „obniżenia cen skupu żyta z 1 ha 

przeliczeniowego przyjmowanych jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na obszarze gminy Radziejów oraz ustalenia trybu 
i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego użytków 
rolnych, na których zaprzestano produkcji rolnej”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

8. Projekt uchwały w sprawie: „określenia stawek podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Radziejów na 2008 rok”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

9. Projekt uchwały w sprawie: „określenia wysokości podatku od środków 
transportowych na 2008 rok”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
10. Projekt uchwały w sprawie: „ opłaty targowej na 2008 rok”: 

a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 
 

11. Projekt uchwały w sprawie: „ustalenia opłat za wodę pobieraną 
z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę”: 

a) dyskusja,  
b) podjęcie uchwały. 

 
12. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
13. Dyskusja. 
14. Składanie wniosków i interpelacji. 
15. Zakończenie obrad sesji. 
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Ad. 1 a, b, c)  W chwili otwarcia Sesji było obecnych 14 radnych. Sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Henryk Tomczak 13 głosami, 
przy 1 głosie wstrzymującym się. 
Protokół z obrad IX sesji został wyłożony do wglądu bez odczytania. 
 
 
Ad. 2 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: 
funkcyjnego, motywacyjnego, mieszkaniowego, nagród, wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W trakcie głosowania 
obecnych było 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 3 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały w sprawie 
przeznaczenia środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 
korzystających z opieki zdrowotnej i określenie rodzajów świadczeń 
przyznanych w ramach tej pomocy oraz warunków i sposobu ich 
przeznaczania” odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski 
informując zebranych zgodnie z tym co było przedmiotem dyskusji na 
komisjach Rady Gminy, że jest to uściślenie i doprecyzowanie wcześniej 
podjętej uchwały w tej tematyce. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 4 a i b) Projekt uchwały w sprawie „ustalenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych dla dyrektorów szkół 
i pedagoga gminnego” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 5 a i b) Projekt uchwały w sprawie „przystąpienia Gminy Radziejów do 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Razem dla Powiatu 
Radziejowskiego” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian 
Bandyszewski. 
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Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – tematyka ta była przedstawiona obszernie na 
poprzedniej Sesji. Musimy szukać różnych sposobów i dróg pozyskiwania 
środków finansowych z Unii Europejskiej dla naszej Gminy. Grupa powstaje za 
pośrednictwem Powiatu Radziejowskiego i byłoby dobrze gdyby nasza Gmina 
do niej przystąpiła. 
W ramach tego Stowarzyszenia można będzie ubiegać się o dofinansowanie 
między innymi w sprawach dotyczących kultury, organizacji festynów, a także 
tworzenia małych przedszkoli wiejskich, boisk, placów zabaw. Może poprzez 
to Stowarzyszenie uda się nam uzyskanie środków chociażby na święto 
w Płowcach. 
 
Radny Andrzej Pawlak – wcześniej przystąpiliśmy do Związku Gmin Zlewni 
Jeziora Gopło teraz do tego Stowarzyszenia ile to będzie nas kosztowało. 
 
Wójt Gminy Radziejów Jerzy Zmierczak – 1.600 zł rocznie na dzień dzisiejszy. 
 
Radny Andrzej Pawlak stwierdził, że jeszcze do dwóch, trzech Stowarzyszeń 
przystąpimy i przejmiemy rolę powiatu. 
 
Radny Mirosław Linowiecki – zwrócił uwagę, że podział funduszy unijnych na 
szczeblu samorządu odbywa się podobnie jak podział funduszy dla rolników 
i jest bardzo trudno dostępny. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – w statucie stowarzyszenia jest zapis, że Rada 
Stowarzyszenia, Walne Zgromadzenie, a nawet Zarząd mogą zaciągać 
zobowiązania finansowe. W związku z tym czy gmina będąc członkiem tego 
Stowarzyszenia nie będzie musiała spłacać tych zobowiązań. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – każda jednostka składając wniosek na 
konkretne zadanie będzie podpisywała umowę i w ramach tej umowy będzie 
rozliczana, nie mniej jednak zawsze istnieje ryzyko. Decyzja czy Gmina 
Radziejów przystąpi do Stowarzyszenia czy nie należy do Rady. Jeżeli jednak 
nie przystąpimy do Stowarzyszenia, nie będziemy mogli realizować pewnych 
zadań, które mogą być finansowane z środków Unii Europejskiej i muszą być 
opiniowane tylko poprzez takie Stowarzyszenie. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 12 radnych przy 3 głosach wstrzymujących się. 
 
 
Ad. 6 a i b) Projekt uchwały w sprawie „powiadomienia Skarbnika Gminy Pani 
Ireny Szynkowskiej o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 7 a i b) Projekt uchwały w sprawie: „obniżenia cen skupu żyta z 1 ha 
przeliczeniowego przyjmowanych jako podstawa obliczenia podatku rolnego 
na obszarze gminy Radziejów oraz ustalenia trybu i szczegółowych warunków 
zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano 
produkcji rolnej”, odczytał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Żbikowski 
stwierdzając, że na komisjach proponowano dwie stawki, w związku z tym 
należy przedyskutować, którą stawkę przyjmie Rada Gminy. Stawka 
ministerialna wynosi 58,29 zł. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – ja zaproponowałem na początku minimalny 
wzrost podatku z 28 zł do 29 zł. Apelowałem o niezbyt dużą podwyżkę 
podatku mając na uwadze ogólną sytuację naszych rolników.  
Konsultowałem wzrost podatku z innymi gminami w obrębie naszego powiatu, 
a także gminami z poza powiatu. Podatki prawie wszędzie drastycznie 
wzrosły.  
W związku z tym, że część radnych zwróciła się z propozycją uzupełnienia 
oświetlenia ulicznego w tych sołectwach, gdzie dokonano zmiany tras 
przebiegu linii elektrycznych należałoby uchwalić podatek w wysokości 30 zł. 
Przy tej stawce podatku uzyskamy wzrost dochodów o około 40.000 zł, jeżeli 
byśmy zabrali część środków np. z dróg i dołożyli do tej kwoty to już 
w przyszłym roku część tego oświetlenia można uzupełnić. W związku z tym 
proszę Radę o uchwalenie stawki podatku w wysokości 30 zł, Uważam, że nie 
jest to kwota wygórowana.  
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Radny Mirosław Linowiecki – 
uważa, że propozycja Pana Wójta jest rozsądna. Nasza Gmina przy tej stawce 
będzie i tak jedną z gmin o najniższym podatku rolnym. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – nasza komisja była za przyjęciem 
stawki podatku w kwocie 30 zł. 
 
Radny Andrzej Pawlak stwierdził, że w związku z tym, iż rolnicy otrzymują 
coraz mniej za swoje plony należy przyjąć stawkę podatku w wysokości 29 zł 
taką, jaka była zaproponowana na Komisji Rolnictwa. 
 
Radny Jan Odważny – uważa, że radni nie mogą patrzeć na wysokość 
podatku tylko od swojej strony jako rolników, ale muszą mieć na uwadze cały 
budżet, który nie obejmuje tylko spraw rolnictwa, ale np. szkoły, opiekę 
społeczną. Podwyżka podatku do 30 zł nie jest wysoka. Musimy mieć na 
uwadze możliwość rozwoju naszej gminy, a bez odpowiednich środków nie 
jest to możliwe. Możemy w ogóle nie podnosić podatku i nic nie robić na 
terenie gminy, przez co będziemy się cofać w rozwoju. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa oraz Spraw Socjalnych Kazimierz 
Skupniewicz – na posiedzeniu komisji ustaliliśmy stawkę podatku w kwocie 29 
zł i powinienem bronić tej stawki, ale w projekcie budżetu nie było zapisu, że 
będziemy uzupełniać oświetlenie na wsi. Projekt ma być uzupełniony o ten 
zapis w związku z tym potrzebne są środki na wykonanie tego zadania 
i dlatego jestem za stawką podatku w wysokości 30 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad propozycją stawki 
podatku rolnego w kwocie 30 zł. 
Za tą propozycją głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
W związku z przegłosowaniem podatku w wysokości 30 zł przystąpiono do 
głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 a i b) Projekt uchwały w sprawie: „określenia stawek podatku od 
nieruchomości na terenie gminy Radziejów na 2008 rok” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 9 a i b) Projekt uchwały w sprawie: „określenia wysokości podatku od 
środków transportowych na 2008 rok” odczytał Przewodniczący Rady Gminy 
Stanisław Żbikowski nadmieniając, że podatek ten wzrasta o 3 % w stosunku 
do roku bieżącego. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 10 a i b)  Projekt uchwały w sprawie: „ opłaty targowej na 2008 rok” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 11 a i b)  Projekt uchwały w sprawie: „ustalenia opłat za wodę pobieraną 
z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia w wodę” odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy Stanisław Żbikowski. 
 
Radny Jan Odważny – jakiej wysokości jest obecnie zadłużenie w opłatach za 
wodę. 
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Skarbnik Gminy Irena Szynkowska – zadłużenie to wynosi obecnie około 
25.000 zł i utrzymuje się na podobnym poziomie od dłuższego czasu.  
Aby odzyskać pieniądze od dłużników należy składać wnioski do Sądu, nie ma 
innej drogi egzekucji należności za wodę. 
 
Radny Jan Odważny uważa, że powinny być jeszcze inne możliwości 
wyegzekwowania środków za pobrana wodę. Kwota należności jeszcze może 
się zwiększyć przy podniesieniu ceny. Gmina powinna mieć dochód 
ze sprzedaży wody, który można by przeznaczyć na przebudowę hydroforni. 
Obecnie koszty eksploatacji ujęć wodnych są bardzo wysokie w szczególnie 
w okresach letnich, gdzie pobór wody jest duży. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – można by wprawdzie odcinać dopływ wody 
dłużnikom, ale wówczas należy wskazać najbliższe źródło wody, z jakiego ta 
osoba może korzystać. Cena wody w naszej gminie jest najniższa w całym 
naszym regionie. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 12 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 13 i 14  Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – w związku z tym, że Rada 
uchwaliła stawkę podatku rolnego w kwocie 30 zł, to środki uzyskane z 
podwyżki podatku będą przeznaczone na brakujące oświetlenie. Mam już 
wstępny kosztorys z Zakładu Energetycznego, który wynosi około 70.000 zł. 
Lampy zakładane będą w sołectwach: Kwilno, Bieganowo 4 szt., Skibin, 
Kwilno-Kłonówk, Czołowo w dwóch miejscach. Wszystkie te lampy będą 
zakładane na nowych liniach i sądzę, że realizacja będzie możliwa już w maju 
2008 roku. 
 
Sołtys Ignasiak zaproponował, aby powołać komisję, która wieczorem 
objechałaby teren gminy i zobaczyła, gdzie faktycznie lampy są potrzebne 
i w jakich godzinach się świecą. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – lampy powinny zapalać się i gasnąć wszędzie 
o tej samej godzinie, jeżeli nie wszędzie tak jest, to jest wina urządzeń 
sterujących i należy zgłaszać to do Zakładu Energetycznego. 
Poprosił o powołanie składu Komisji na dzisiejszej Sesji. 
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Radny Kazimierz Skupniewicz poparł powołanie komisji. 
 
W skład Komisji zostali wybrani: 
Sołtys Józef Ignasiak – Przewodniczący Komisji 
Sołtys Bronisław Bogucki 
Sołtys Jerzy Paliwoda 
Sołtys Roman Piłat 
Radny Kazimierz Skupniewicz 
Uzgodniono, że do prac komisji zostanie oddelegowany przez Pana Wójta 
pracownik Urzędu Gminy, aby koordynować pracami komisji oraz samochód.  
 
Radny Kazimierz Skupniewicz wnioskował w związku ze skargą, jaką otrzymał 
od mieszkańca Gminy, który będąc w Urzędzie pod nieobecność Wójta 
Gminy, Sekretarza Gminy oraz Skarbnika Gminy nie mógł załatwić spraw 
urzędowych, aby w takich przypadkach dyżur sprawował Przewodniczący 
Rady Gminy i otrzymywał za to wynagrodzenie w wysokości, jaką otrzymują 
Radni na Sesji. W związku z tym należy przygotować i podjąć stosowną 
uchwałę. 
 
Radny Andrzej Pawlak – stwierdził, że w takim przypadku Przewodniczący 
Rady nie może wydać decyzji administracyjnej. 
 
Wójt Gminy Jerzy Zmierczak – dyżury Przewodniczącego mogą być, ale 
sytuacja taka zdarzyła się tylko jeden raz i związane to było z chorobą. 
 
Sołtys Piołunowa Jadwiga Małkowska – jakie są wpłaty na spółkę wodną. 
 
Radny Krzysztof Nowowiejski – zebrano do chwili obecnej około 85% 
pierwszej raty. 
 
Ad. 15  Przewodniczący Rady podziękował wszystkim zebranym za udział 
w posiedzeniu i zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś      Henryk Tomczak 


